
 رئيس فدراسيون 
سعيد احمديان

    گزارش
فوتبال ديروز در 
کلاس آموزشي 
داوران، سفره دلش باز شد و از مشکلات مالي 
براي انتخاب مربي جديد تيم ملي فوتبال خبر 
داد و گفت: »فدراسيون براي انتخاب جانشين 

کي روش عجله اي ندارد.«
در حالي ديروز کي روش اولين ليس��ت تيم ملي 
کلمبيا را منتش��ر کرد که در ايران هنوز خبري از 
جانشين سرمربي پرتغالي روي نيمکت تيم ملي 
فوتبال نيست. مهدي تاج مي گويد تا آخر سال و 
البته شايد ابتداي سال آينده، مربي جديد معرفي 
می شود. همه چيز به صورت سري پيش مي رود و 
فدراسيون فوتبال برخلاف دوره هاي گذشته اين بار 
تا امضاي سرمربي جديد پاي برگه قرارداد را  نبيند 
و بليت سفر جانشين کي روش را به ايران رزرو نکند، 

قرار نيست از نام مربي جديد رونمايي کند.
     مربي داخلي و فيفادي نوروزي پر!

با تمام امروز و فردا کردن هايي که براي انتخاب 
مربي جديد تيم ملي فوتبال مي ش��ود، به نظر 
مي رسد انتخاب يک مربي خارجي قطعي است 
و فدراس��يون فوتبال دور نام مربي��ان داخلي را 
خط کشيده است، به خصوص که در هفته هاي 
اخير صحبت از حضور علي دايي و جواد نکونام 
به عنوان مربي موقت روي نيمکت تيم ملي بود. 
با اين حال مهدي تاج آب پاکی را روي دس��ت 
کس��اني ريخت که گزينه هاي داخل��ي را براي 
نيمکت تيم مل��ي رديف کرده بودن��د. با اعلام 
رس��مي مهدي تاج، تيم مل��ي در فيفادي هاي 

نوروز برنامه اي نخواهد داش��ت تا فدراس��يون 
وقت بيش��تري براي معرفي مرب��ي جديد تيم 
ملي داش��ته باش��د و احتياجي به معرفي مربي 

موقت نباشد.
رئيس فدراسيون فوتبال ديروز در خصوص دليل 
برنامه نداشتن تيم ملي در فيفا دی فروردين ماه 
به خبرگزاري فارس اينطور توضيح داد: »ديديد 
که فدراسيون فوتبال قطر که هم پول دارد و هم 
سرمربی، فيفادی فروردين را تعطيل کرد، چون 
تيم هايش در آسيا به شدت تحت فشار بودند. با 
توجه به برنامه ريزی فشرده سازمان ليگ از من 
خواستند که با لغو اين فيفا دی موافقت کنم که 
من هم قبول کردم. اين به نفع باشگاه هاس��ت، 
اما اين را بگويم که قطعاً فيفادی ارديبهشت را 
برنامه ريزی می کنيم و برايش بازی می گذاريم. 
رايزنی ها برای بازی ها انجام شده و يک زمان 10 
الی 12 روزه را در ارديبهش��ت از ليگ خواهيم 

گرفت.«
    عمليات سري تاج 

با اين حال همچن��ان گمانه زني ه��ا درباره نام 
مربي آينده نيمکت تي��م ملي ادام��ه دارد و با 
منتفي شدن حضور مربياني مانند داليچ، مونتلا 
و بلان، فدراس��يون مذاکره ب��ا مربيان جديدي 
را آغاز کرده اس��ت. مذاک��رات محرمانه ای که 
رئيس فدراس��يون فوتبال آن را به صورت ويژه 
پيش مي برد و به گفته خودش گزينه هايی برای 
تيم  ملی مطرح شده که هيچ کدام نهايی نشده 
اس��ت. رئيس فدراس��يون فوتبال درباره اينکه 
چرا نام مربي احتمالي آينده تيم ملي رسانه اي 

نمي شود و فدراسيون سياست بسته اي را در اين 
رابطه در پيش گرفته، به دو دليل اش��اره کرد و 
گفت: »به دو دليل نمی توانم نام ها را مطرح کنم. 
وقتی اسمی برده ش��ود، موجب افزايش قيمت 
آن مربی می شود و در مجموع هم ممکن است 
اتفاقات و اظهارنظراتی پيش بيايد که اين روند 

را خراب کند.«
ت��اج ب��راي انتخ��اب جانش��ين ک��ي روش از 
مش��اوره هاي مختلفي اس��تفاده مي کند و در 
مورد مشاوره با کی روش درباره سرمربی آينده 
تيم مل��ی فوتب��ال مي گويد: »احتم��ال دارد با 
هر فردی حتی ش��ما در مورد انتخاب سرمربی 
تيم ملی فوتبال مش��ورت کنم ک��ه اين ايرادی 
ندارد.« البته قبل از مشاوره گرفتن تاج، مازيار 
ناظمي مديرکل روابط عموم��ي وزارت ورزش 
در روزه��اي اول جدايي ک��ي روش از ايران در 
توئيتي در شبکه هاي اجتماعي در ادعايي بزرگ 
از حضور مربيانی چون زي��دان و مورينيو براي 
نيمکت اي��ران خبر داده ب��ود. ادعايي که کمتر 
کسي آن را جدي گرفت و تاج هم ديروز اينطور 
به آن واکنش نشان داد: » آقای ناظمی شوخی 
کرده بودند. من اطلاعی از اسامی نداشتم. اصلًا 
برخی از اين اس��امی که ايش��ان ذکر کرده بود، 

فوت کرده اند و در قيد حيات نيستند!«
با وجود طولاني شدن پروسه انتخاب مربي جديد 
تيم ملي، فدراسيون فوتبال نمي خواهد سرعت را 
فداي دقت کند، به همين خاطر به گفته مهدي 
تاج، آنها عجل��ه اي براي رونمايي از جانش��ين 
کي روش در فوتبال ايران ندارند: »سرمربی تيم 

ملی ممکن اس��ت تا هفته ديگر انتخاب ش��ود، 
ممکن است انتخاب نشود. ما هيچ عجله ای برای 
انتخاب س��رمربی نداريم. مذاکراتمان را انجام 
می دهيم و به زودی س��رمربی تيم ملی فوتبال 

اعلام خواهد شد.« 
    جيب خالي براي انتخاب مربي خارجي

البته ب��ه تاخير افت��ادن انتخاب س��رمربي تيم 
ملي فوتبال بي ارتباط با مش��کلات اقتصادي و 
بي پولي فدراسيون نيست. مسئله اي که سبب 
شده تاج و همکارانش در فدراسيون محتاطانه 

پيش بروند. 
مش��کلات مالي فدراس��يون سبب ش��د سفره 
دل مه��دي ت��اج دي��روز در کلاس توجيهی و 
دانش افزاي��ی ي��ک روزه داوران و کمک داوران 
اليت فوتبال باز شود و اعتراف کند که فدراسيون 
براي انتخاب جانش��ين کي روش مشکل مالي 
دارد: »اين فوتبال الان کم درآمد ش��ده و پول 
داوری و خيلی از بخش ها را نداريم که بدهيم و 
سرمربی تيم ملی را نمی توانيم انتخاب کنيم. چه 

کسی فوتبال را به اين روز انداخته است؟!«
البته رئيس فدراسيون فوتبال بعد از اين صحبت 
درباره بي پولي فدراسيون براي انتخاب مربي تيم 
ملي در جمع داوران، در جمع خبرنگاران سعي 
کرد حرف هايش را اص��لاح کند. او در خصوص 
انتخاب س��رمربی تيم ملی و مشکلات پيش رو 
اينطور پاس��خ داد: »اجازه دهيد س��رمربی تيم 
ملی را انتخاب کنيم و بعد به فکر پولش باشيم. 
ما نبايد عجله کني��م، در انتخاب مربی تيم ملی 

هم نبايد تاخير داشته باشيم.«

حواسمان به زمان و رقبا باشد!
المپيک بزرگ ترين رويداد ورزشی دنياست که کسب عنوان و مدال در 
آن يکی از بزرگ ترين آرزوهای هر ورزشکاری است و افتخاری بزرگ 
برای هر کشوری. رس��يدن به اين افتخار اما نياز به برنامه ای مناسب و 
حمايتی همه جانبه دارد که البته اين روزها نمی توان گفت که خيلی 
ديده می شود، خصوصاً که شرايط اقتصادی کشور نيز بهانه خوبی دست 
مسئولان داده تا شانه از زير بار مسئوليت خالی کنند و ورزشکاران را در 

اين مسير سخت و دشوار تنها بگذارند. 
ورزشکارانی که بدون شک جز کسب سهميه المپيک، دستيابی به مدال 
و ايستادن بر س��کوی اين رقابت ها هدفی در سر نمی پرورانند. تلاش 
ورزشکاران اما به تنهايی به جايی نخواهد رس��يد، اگر مسئولان چتر 
حمايتی خود را بر س��ر آنها نگيرند و همه برای گام برداشتن در مسير 

موفقيت برای ورزش ايران دست به دست هم ندهند. 
ايس��تادن تيم ملی شمشيربازی س��ابر ايران بر س��کوی چهارم دنيا 
موفقيتی قابل توجه، اما نگران کننده اس��ت. البته برای آنهايی که افق 
ديدشان بعد از کسب موفقيت ها، اندکی بيش از نوک بينی شان است.

قرار گرفتن در بين چهار تيم دنيا همان اندازه که می تواند غرور آفرين و 
خوشحال کننده باشد، نگران کننده نيز هست، خصوصاً وقتی بدانيم که 
چهار تيم اول رنکينگ دنيا به طور مستقيم راهی المپيک می شوند و 
فراموش نکنيم تيم های ابرقدرتی چون چين يا حتی روسيه ای که حالا 
جای آن را در رنکينگ دنيا گرفته ايم برای پايين کشيدن ايران و کسب 
جايگاه آن برای صعود مس��تقيم به المپيک از هيچ تلاش و کوششی 

فروگذار نخواهند کرد.
در واقع موفقيت هايی چون نايب قهرمانی شمشيربازان در جام جهانی 
از آن جهت نگران کننده است که بارها و بارها به وضوح ديده ايم که برای 
مسئولان کس��ب اينگونه موفقيت ها به معنای پايان خواسته ها يشان 
اس��ت. حال آنکه حفظ چني��ن جاي��گاه و موفقيت هايی ب��ه مراتب 
سخت تر و مهم تر از کسب آن است. مسئله ای که تنها مختص تيم ملی 
شمشيربازی نيست و همه رشته های ورزشی را که اين روزها تمام فکر 

و ذکرشان کسب سهميه المپيک است، شامل می شود.
زمان زيادی تا المپيک 2020 باقی نمان��ده و موفقيت اخير تيم ملی 
شمش��يربازی ايران تلنگر به موقعی برای يادآوری زمان باقيمانده تا 
المپيک توکيو است. اين زمان شايد برای مس��ئولان ورزش ايران که 
عادت به اتلاف وقت و هدر دادن زمان دارند، خيلی زياد باشد، اما برای 
آنهايی که هدفی جز قرار گرفتن در رده های اول تا سوم اين رقابت ها را 
در سر نمی پرورانند، زمان خيلی زيادی نيست. مثلًا همين چينی ها که 
با  استارت المپيک به سرعت برق و باد مدال ها را در رشته های مختلف 
درو می کنند و جلو می روند، حالا با حضور شمشيربازی ايران در بين 
چهار تيم برتر دنيا بدون شک احساس خطر می کنند که مبادا نتوانند 
به طور مس��تقيم راهی المپيک ش��وند. نگاهی ک��ه البته در خصوص 
ديگر رش��ته های ورزش��ی هم صدق می کند که نمونه آن را می توان 
در مصاحبه های هر روز مربيان و ورزش��کاران در سايت های مختلف 

خبری ديد. 
نمی توان مسائل و مشکلات اقتصادی که اين روزها کشور را دربرگرفته 
ناديده گرفت، اما بدون شک هيچ موفقيتی به سادگی به دست نمی آيد 
و اين سختی هاس��ت که انس��ان را آبديده می کند و عيار واقعی اش را 
نشان می دهد. به نظر می رسد مس��ئولان به جای مطرح کردن گاه و 
بيگاه مشکلات مالی اگر همپای ورزشکاران پيش بروند و صادقانه آنها 
را همراهی کنند، حتی در چنين شرايط سختی نيز می توان بر مسائل 
و مش��کلات فائق آمد و مهيای المپيک 2020 شد. دست روی دست 
گذاشتن و بهانه جويی های نخ نما ش��ده تنها می تواند آينده ای مبهم و 
ناکامی احتمالی کاروان ايران را به دنبال داش��ته باش��د، در حالی که 
اندک حمايتی صادقانه به خصوص از رش��ته های فردی مثل تکواندو، 
کاراته، کش��تی و وزنه برداری که برخلاف آنچه گفته می شود، هزينه 
سرس��ام آوری هم در پی نخواهد داش��ت، می تواند منج��ر به افزايش 
تعداد مدال های کاروان اعزامی ايران به توکيو شود. البته به شرط آنکه 
فراموش نکنيم اين تنها ما نيستيم که در مس��ير رسيدن به موفقيت 
گام برمی داريم و ديگران دست روی دس��ت گذاشته اند و به تماشای 
موفقيت های ما نشسته اند و تلاشی برای پيشی گرفتن از ما نمی کنند. 

دنیا حیدری 

مصائب رونمايي از جانشين کي روش
 حاشيه اي بر طولاني شدن پروسه انتخاب سرمربي جديد تيم ملي فوتبال 

  پايان المپياد ورزشي دانشجويي 
دانشگاه هاي نيروهاي مسلح

نيروه�اي  دانش�گاه هاي  دانش�جويي  ورزش�ي  المپي�اد 
رس�يد.  پاي�ان  ب�ه  برت�ر  تيم ه�اي  معرف�ي  ب�ا  مس�لح 
امير سرتيپ دوم سيدکمال پيمبری، رئيس اداره ورزش و آمادگی 
جسمانی نيروهای مسلح ديروز در گفت وگو با »جوان« درباره اين 
المپياد گفت: »اين المپياد با حضور 750 دانشجوي ورزشکار در 12 
رشته به مدت چهار روز به ميزباني دانشگاه امام حسين)ع( تهران 
برگزار شد و نفرات برگزيده اين المپياد به اردوي آمادگي تيم هاي 
ملي نظاميان ايران برای شرکت در المپيک سيزم به ميزباني چين 
و همچنين المپياد ورزشي دانشگاهيان نظامي جهان در روسيه که 

سال آينده برگزار مي شود، دعوت خواهند شد.«
امير سرتيپ پيمبري با اشاره به اينکه اين المپياد جهت شناسايي 
استعدادهاي جوان در سطح دانش��جويي در رشته هاي کاربردي 
تعيين شده برگزار ش��د، افزود: »جامعه هدف ما در بين نيروهاي 
مسلح، دانش��جويان و قاطبه پرسنل جوان هس��تند. ورزشکاران 
مس��تعد با برگزاري المپيادهاي مختلف شناس��ايي مي شوند و با 
حضور در پايگاه هاي قهرماني ادامه فعاليت مي دهند و در ترکيب 
تيم هاي ملي نظاميان اي��ران در رقابت هاي مختل��ف بين المللي 
ق��رار مي گيرند تا پرچم کش��ورمان را در اين مس��ابقات به اهتزاز 

دربياورند.«

 قهرمانان در ميان محرومان
کش��تي از آن دس��ت رش��ته هايي اس��ت که با پهلواني گره خورده و 
همين است که قهرمانان اين رش��ته همواره در صف اول فعاليت هاي 
خيرخواهانه هس��تند. در همين راستا بود که حس��ن رحيمی دارنده 
مدال  طلای جهان و برنز المپيک و مصطفی حسين خانی دارنده مدال 
برنز جهان با حضور در ميان دانش آموزان مناطق محروم سيس��تان و 
بلوچس��تان با آنها ديدار و در جريان مشکلاتشان قرار گرفتند. حضور 
اين دو چهره سرشناس کشتی با استقبال خوب دانش آموزان سيستانی 

همراه بود و باعث خوشحالی آنها شد.

 زيدان: ريسکي وجود داشت، برنمي گشتم 
دوشنبه شب هواداران رئال مادريد در سراسر جهان در پوست 

فريدون حسن 
     چهره

خ�ود نمي گنجيدند. زيدان به رئال برگش�ت، مردي که س�ه 
قهرماني متوالي اروپا را به رئال تقديم کرد و زمانی هم که رفت 
همه چيز از هم پاشيد. حالا زيدان دوباره برگشته، با اين تفاوت که رئالی را تحويل مي گيرد 
که کوچک ترين نش�اني از تيمی که تحويل پرز و مس�ئولان اين باش�گاه داده بود، ندارد.
شايد به همين خاطر اس��ت که زيدان در بدو ورود شرط هايي را براي باش��گاه گذاشته است. او 
مي داند که رئال از کمبود بازيکن بزرگ رنج مي برد، با اين حال حاضر به قبول هر بازيکني نيست. 
زيدان به هيچ عنوان نيمار و رودريگز را نمي خواهد و باشگاه بايد عذر بازيکناني هم را که او معرفي 
مي کند، بخواهد در عوض بايد امباپه را به رئال بياورد، مارسلو و ايسکو را حفظ کنند و اختيار کامل 
تيم را به او بسپارند. اينجاس��ت که اولين جرقه هاي اختلاف زده مي شود، چراکه پرز رئيس رئال 
مدت هاست که به دنبال جذب نيمار است، حتي بعد از مراسم معارفه زيدان از تصميم قاطع خود 

در اين خصوص صحبت کرد.
با اين حال زيدان در بازگشت شکوهمند خود به 
رئال از روزهاي آينده مي گويد: »من برگش��تم، 
زيرا رئيس ب��ا من تماس گرفت. اينجا هس��تم، 
چون عاشق او و باشگاه هس��تم.  خوشحالم که 
برگش��تم، اما اين مس��ئوليت بزرگی است، زيرا 
آدم های زيادی عاشق اين باشگاه هستند. ما فصل 
گذشته قهرمان چمپيونزليگ شديم، اما خيلی زود 
رقابت قهرمانی ليگ را واگذار کرديم، همين طور 
جام حذفی را. ما بايد تغييراتی ايجاد کنيم، 
اما براي ليگ زمان داريم، هنوز 11 بازی از 

فصل باقی مانده است.«
زي��دان در خص��وص اختلاف نظ��ر برخي 
بازيکنان با سولاري و نيمکت نشيني آنها هم 
گفت: »اين بازيکنان با رئال به جام های زيادی 
رسيدند. من قصد ندارم وارد مسائلی شوم که 
برای آنها در اين فصل رخ داد. من همه بازی ها 
را تماشا کرده ام. بازيکنان اولين کسانی هستند 
که می دانند سال سختی را پشت سر می گذارند. 
نمی توان هميشه پيروز ش��د. گاهی اوقات بايد 
شکست خورد تا به جايی که قبلاً بودی، برگردی. 
اگر فکر می کردم چيز ناخوشايندی وجود دارد 
يا اين بازگشت ريسکی دارد، برنمی گشتم. من 

واقعاً منتظر اين چالش هستم.«
فلورنتينو پرز، رئيس باشگاه رئال مادريد هم 
گفت: »ما در مقطع دشوار و پيچيده ای قرار 
داريم، اما می خواهيم يک عصر طلايی تازه 
را شروع کنيم. زيزوی عزيز، ما می خواهيم 
که همه بدانند بهتري��ن مربی دنيا به رئال 

برگشته است.«

آقای گل فوتبال جهان در خانه کشتی

دايي: طرفدار پروپا قرص کشتي هستم
تمرينات تيم هاي 

حامد قهرماني
      چهره

ملي کشتي آزاد 
و فرنگ�ي ط�ي 
روزه�ا و هفته ه�اي گذش�ته ش�اهد حضور 
چهره هاي سرشناس ورزش�ي و غيرورزشي 
بوده که اين خود نش�ان از اهميت ورزش اول 
کشور و حساس�يت کاربلدان ورزش و ديگر 
حوزه ه�ا نس�بت ب�ه نتايج�ي ک�ه بچه هاي 
گوش شکس�ته ورزش مي گيرن�د، دارد. 
در روزهايي که س��روصداي م��دال آوران ورزش 
کش��ور و قهرمانان مسابقات آس��يايي، جهاني و 
المپيک بابت تبعيض هايي که مسئولان بلندپايه 
ورزش بين آنها و فوتبالي ها قائل مي شوند، درآمده 
حضور چهره هاي سرش��ناس فوتبال کش��ور در 
محل تمرينات رش��ته هاي غيرفوتبالي مي تواند 
حداقل باعث دلگرمي اي��ن قهرمانان و نزديکي 
بيشتر رشته هاي مختلف ورزشي به يکديگر شود. 
البته نبايد از ياد برد که اين جو دوستانه حاکم بين 
ورزشکاران، مربيان و بزرگان رشته هاي مختلف 
ورزش چيزي از وظايف مسئولان کم نمي کند و 
باعث نمي شود که آنها از زير بار رسيدگي و توجه 

به مدال آوران ورزش کشور شانه خالي کنند.
ديروز خانه کشتي يک مهمان ويژه داشت؛ آقاي 
گل فوتبال جهان، مردي که از علاقه قديمي اش 
به کشتي گفت. چيزي که براي اولين بار از زبان 

علي دايي ش��نيده ش��د. علی دايی درباره دليل 
حضورش در جمع کش��تی گيران گفت: »همه 
دوستان من هس��تند. با مربی ها سابقه دوستی 
خيلی زي��ادی داريم. به خاطر همين خواس��تم 
بيايم و کسانی را که می خواهند افتخار ديگری 

برای مملکت مان کسب کنند، ببينم.«
وی ادام��ه داد: »يک بار چند س��ال قبل بود که 
به اردوی تيم ملی کش��تی آمده ب��ودم و خيلی 
دلم می خواس��ت باز هم بيايم. دوست دارم اين 
ارتباط باقی بماند. کشتی برايم جذاب است، چه 
زمانی که در ايران بودم و چه زمانی که خارج از 
کشور بودم. من يکی از طرفداران کشتی هستم. 
متأسفانه زياد نمی توانم در ورزشگاه حضور پيدا 
کنم و کش��تی های داخلی را ببين��م، اما يکی از 
طرفداران پروپا قرص کشتی در مسابقات مختلف 

از جمله جهانی و المپيک هستم.«
دايي که با دعوت غلام محمدي، س��رمربي تيم 
ملي کش��تي آزاد به خانه کش��تي رفته بود در 
جريان اين ديدار با برخي از ملي پوش��ان کشتي 
فرنگي که در خانه کش��تي حضور داش��تند هم 
ديدار و خوش وبش کرد و براي تمامي آنها در راه 
به دست آوردن سهميه و کسب مدال در المپيک 
2020 آرزوي موفقيت کرد. کادر فني تيم هاي 
ملي کشتي و ملي پوش��ان اين رشته هم از دايي 

بابت حضور در خانه کشتي تشکر کردند.

 بازگشت منجی يا اشتباهی تاريخی؟
 غرور مادريدی ها خدش��ه  دار شده؛ چهار 

گراهام هانتر

آي اسپورت

 
شکست پياپی خانگی با نتيجه 11 بر 2 در 
مجموع به اين معناس��ت که آنها فصل را 
بدون هيچ جامی به پايان خواهند رساند، 
اتفاقی که نزديک به يک دهه اخير سابقه 
نداشته است. به همين خاطر پرز سومين 
مربی اين فصلش را بعد از دوران کوتاه مدت 
لوپتگی و س��ولاری انتخاب کرد. مشکل 
بزرگ رئ��ال نداش��تن مت��د و رويکردی 
مشخص برای باشگاهداری است و صرفاً 
خريد بازيکنان بزرگ در فوتبال مدرن به تنهايی جواب نمی دهد، به همين 
دليل اگر زيدان به جای مربی، به عنوان مدير ورزشی باشگاه انتخاب  می شد، 
می توانست اين مسئله را حل کند و حکم يوهان کرويف را برای رئال پيدا 
می کرد. مردی که خالق بارس��لونای جديد بود و با فلسفه، ديد و قضاوت 
خودش باشگاهی را ساخت که امروز همه آن را می شناسيم. پرز اما با انتخاب 
دوباره زيدان به عنوان مربی و نه مدير ورزشی باشگاه، اين فرصت را از رئال 
گرفت که چون ققنوس از زير خاکستر اين فصل تلخ و تاريک بلند شود و 
آينده ای روشن برای نسل های بعدی اش رقم بزند. زيدان در اولين مصاحبه 
بعد از بازگش��ت به برنابئو از پ��روژه دوم و نياز به تغيير برای س��ال های 
پيش روصحبت کرد. بدون شک زيزو بهترين گزينه برای اين شغل بود، اما 
مسئله اينجاست که شغلی مهم تر از مربيگری برای او در اين بين وجود 
داشت که می توانست کمک بيشتری به باشگاه کند. نگاه پرز بايد به آينده 
باشد و بنای زيرساختی مستحکم برای باشگاهش، نه صرفاً برای اين فصل 
و فصل بعد و فصل بعدش. افت وحشتناک رئال در اين فصل فقط به خاطر 
رفتن رونالدو، کم شدن انگيزه و عطش ديگر بازيکنان تيم بعد از چهار بار 
فتح چمپيونز ليگ ظرف پنج س��ال نبود. زيدان بعد از پايان فوتبالش و 
بازگشت رسمی اش به رئال در سال 200۹ نقش های زيادی برای باشگاه 
بازی کرد. او مربی کاستيا، مدير فنی، رئيس استعدادياب ها و سفير باشگاه 
بود. مردی که پل ارتباطی بازيکنان با پرز به حساب می آمد. زيدان در تمام 
مسائل ريز و درشت باشگاه نقش داشت؛ از اينکه کدام بازيکن را بخرند، کدام 
بازيکن را بفروشند و کدام بازيکن آکادمی را جدی تر بگيرند. زيدان نقش 
تأثيرگذاری روی ج��ذب بازيکنانی داش��ت که بين چن��د راهی رئال، 
منچستريونايتد يا منچسترسيتی بودند. به همين دليل مهم پرز می توانست 
از زيدان به عنوان مديرفنی در رئال استفاده کند، اما حالا با محدود کردن 

زيدان به نيمکت تيم، او با ريسک تکرار اشتباهی تاريخی مواجه می شود!

 آخرين برگ يک هشتم نهايی ليگ قهرمانان اروپا
اوج حساسيت در نيوکمپ و آليانتس آرنا

پرون�ده مرحل�ه يک هش�تم نهايی رقابت ه�ای لي�گ قهرمانان 
اروپ�ا امش�ب ب�ا برگ�زاری دو دي�دار حس�اس بارس�ا-ليون و 
باي�رن- ليورپ�ول در نيوکم�پ و آليانت�س آرنا بس�ته و تکليف 
دو تي�م صعود کنن�ده ب�ه يک چهارم نهايی مش�خص می ش�ود.

 تيم س��وم ليگ لوش��امپيونه اجازه نداد در بازی رفت دروازه اش توسط 
مهمان باز شود و تساوی بدون گل تکليف تيم صعود کننده به يک چهارم 
نهايی را به بازی س��اعت 23:30 امش��ب در نيوکمپ کشاند، جايی که 
والورده حمايت هوادارانش را هم برابر فرانس��وی ها دارد. بعد از تساوی 
برابر ليون در فرانسه، والورده گفت ما از تمام راه های ممکن رفتيم تا به 
پيروزی برسيم، ولی در نهايت بازی با نتيجه تساوی به پايان رسيد، اما 
فرصت و قدرت جبران در خانه را داريم. مسئله ای که سرمربی ليون نيز 
به آن اشاره می کند: »می توانيم در نيوکمپ نتيجه بگيريم، هرچند که 
اين کار ساده ای نيست.« برونو ژنسيو قبل از نخستين رويارويی تيمش 
با آبی واناری ها تأکيد کرده بود يارگيری نفر به نفر در مقابل بازيکنی در 
کلاس مسی ديگر اعتبار و ارزش��ی ندارد. با جود اين، برنامه ما محاصره 
کردن اين بازيکن برای کاهش تأثير او روی بازی بارسلوناست که تساوی 
بدون گل نيز نشان داد، او به هدفی که داشته رسيده است. با اين حال، 
ليون حالا در نيوکمپ به چيزی بيش از محاصره يک بازيکن نياز دارد. 
ضمن اينکه در بازی رفت، اوضاع بارسا چندان جالب نبود. بارسا در حالی 
در نخستين بازی مرحله يک هشتم نهايی به مصاف ليون رفت که پس 
از سه تساوی پياپی، توانست وايادوليد را با نتيجه يک بر صفر شکست 
دهد، آن هم در حالی که ليون قبل از اين مصاف دو برد مهم، يکی برابر 
منچسترسيتی و ديگری برابر پاری س��ن ژرمن به دست آورده بود. حالا 
اما آبی واناری ها با برتری 3 بر يک برابر رايووايه کانو، مقتدرانه صدرنشين 
لاليگا و در مس��ير دومين قهرمانی پی در پی در اين رقابت ها هس��تند،  
هرچند که آلبا، مدافع کناری بارس��لونا به يارانش هشدار می دهد که با 
تمرکز بالا وارد مصاف حساس با المپيک ليون شوند و اين مسئله نشان 
نمی دهد که بارسا اهل دست کم گرفتن حريفان باشد، حتی در نيوکمپ، 
به طوری که اين تيم در آخرين بازی تيم��ش در لاليگا نيز برای برد به 
ميدان رفت و اينطور نبود که انرژی خود را تنها برای بازی در يک هشتم 
نهايی ليگ قهرمانان اروپا ذخيره کند و حريف نوزدهم جدولی را دست کم 
بگيرد. شايد آنچه ليون را به پيروزی در اين بازی ترغيب می کند، خاطره 

تلخ شکست 6 بر صفر برابر اين تيم باشد.
   آخرين فرصت

در ديگر بازی امشب، بايرن در آليانتس آرنا از ليورپول پذيرايی می کند، آن 
هم در حالی که گفته می شود برف شديدی که در آلمان شروع به باريدن 
کرده تا روز بازی ادامه دارد که در اين صورت، بعيد نيست که اين بازی لغو و 

به زمانی ديگر موکول شود!
بايرن در بازی رفت با يک دفاع منظم اين اج��ازه را به مدعی قهرمانی 
ليگ انگليس نداد که توپی را از خط دروازه اش عبور دهد، اما در مقابل 
برنامه ای هم برای گلزنی نداش��ت و به جرئت  می ش��د گفت که هيچ 
حمله زهرداری برای به زحمت انداختن خط دفاع منس��جم ليورپول 
نداشت. در بازی برگشت اما ش��رايط کاملًا متفاوت است. بايرن ديگر 
نمی تواند دلخوش به تساوی باشد، اين تيم اگر می خواهد يکی از هشت 
تيم صعود کننده به مرحله بعد باشد، بايد راهی برای گلزنی پيدا کند. 
البته باز کردن دروازه تيمی که در 30 بازی ليگ برتر انگليس تنها 17 
گل دريافت کرده، کار چندان ساده ای برای باواريايی ها نخواهد بود. فن 
دايک که به دليل محروميت ديدار رفت را از دست داده بود با اشاره به 
تساوی بدون گل در آنفيلد تأکيد می کند که تيمش اگر می خواهد برنده 
اين بازی حساس و مهم باشد، بايد سطح کيفی خود را بالاتر ببرد. مهاجم 
هلندی ليورپول معتقد است بايرن در ديدار رفت با توجه به اينکه مهمان 
بود، فشرده و در عقب زمين خود منسجم بود و در بازی امشب با توجه به 
ميزبانی اش، بی شک رو به جلو بازی خواهد کرد و ليورپول بايد حواسش 

کاملًا به اين مسئله باشد.  

شميم رضوان 
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